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 AKADEMICKÝ SENÁT 

  

  

V Praze dne 21. října 2021 

UKPF/470879/2021 

 

6. zasedání Ekonomické komise Akademického senátu Právnické fakulty  

Univerzity Karlovy  

konaného ve středu 20. října 2021 od 10:00 hod 

 

Přítomni:  Eichlerová, Ordeltová, Sedláček, Sejkora, Ulvr, Žákovská 

Omluveni:  Boháč, Milichovský, Sobotka 

Hosté:  Antoš, Bednáriková, Dolejší, Fialová, Hrubešová, Hájek, Kohout, Kovářová, Potěšil, 

Schmidtová, Sojka, Tichá, Zichová 

 

Předsedkyně komise kol. dr. Eichlerová přivítala všechny přítomné, potvrdila usnášeníschopnost 

komise a představila program zasedání. 

Program: 

1. Zpráva o hospodaření za 1. pololetí roku 2021 

2. Projednání změn rozpočtu 2021 

3. Roční výkaz mezd pro MŠMT 

4. Různé 

 

1. Zpráva o hospodaření za 1. pololetí roku 2021 

Úvodního slova se tajemník fakulty Bc. Hájek, který informoval komisi o příznivém hospodářském 

výsledku za první pololetí roku 2021 a řádném plnění plánu, kde čerpání nepřesáhlo 38 % z plánu, 

kdežto výnosy naopak dosáhly již 55 %. Celkový hospodářský výsledek v prvním pololetí je roven + 

49.182tis. Kč, + 11.575tis. Kč očistí-li se o projekty – téměř dvojnásobek oproti loňskému roku. 

Kol. dr. Eichlerová otevřela diskuzi.  

V tématu „Spotřeba materiálu a energií“ informoval Bc. Hájek o velkém šetření díky pandemické 

situaci a aktuální rekonstrukce kotelny, díky níž se nečerpá plyn. Kol. dr. Eichlerová se v souvislosti 

s aktuální situací na fakultě a na energickém trhu zeptala na výhledy do budoucna v oblasti energií, zda 

se např. očekává větší spotřeba kvůli přímotopům a zda významně nevzrostou náklady na energie příští 

rok. Bc. Hájek informoval o nových smlouvách s dodavateli energie a plynu, a že o dodávkách se může 



Stránka 2 z 5 

 

fakulta ujistit na RUK, ale výhledy by vzhledem k situaci na energickém trhu byly velkou spekulací. Pí. 

Fialová doplnila, že se nepředpokládá překročení plánované spotřeby energií v letošním roce, ani 

zvýšení nákladů na energie v příštím roce, protože kapacity jsou rezervované a jejich cena vysoutěžena 

na burze. Bližší informace ke spotřebě elektřiny po dobu odstávky kotelny bude možné získat 

z očekávané faktury za říjen. Pí. Fialová rovněž informovala, že v současnosti na fakultě běží přibližně 

80 přímotopů. Závěrem se přítomní neakademičtí zaměstnanci fakulty shodli na tom, že ušetřené 

náklady za plyn pravděpodobně vyrovnají případné větší náklady na elektřinu. Kol. dr. Eichlerová se 

dále zeptala, zda Univerzita již vysoutěžila ceny na rok 2022, zda jsou fixní a jaká je odchylka od 

letošních cen. Pí. Fialová informovala, že ceny za energii vysoutěžila Univerzita ještě před energetickou 

krizí, a energetik bude v dohledné době dělat odhad spotřeby. Detaily odhadu i cen přislíbila zaslat 

předsedkyni EK AS PF UK emailem. Bc. Hájek připojil poznámku o předpokládaném ušetření spotřeby 

plynu díky nové úspornější kotelně. 

V sekci „Mzdové náklady“ Bc. Hájek informoval Komisi, že byl den před zasedáním RUK informován 

o tom, že nový Mzdový předpis UK byl MŠMT registrován již 8. října 2021 a účinnost nastala hned 

následující den. Dříve předpokládaná účinnost od 1. 1. 2022 tedy neplatí a změny se promítnou do 

fakultního rozpočtu již v tomto kalendářním roce. Přislíbil EK AS PF UK o detailech informovat na 

dalším zasedání. Kol. dr. Eichlerová měla několik návrhů k zpřehlednění této sekce tabulky. 

V sekci „Tvorba sociálního fondu“ se kol. dr. Eichlerová ptala na navýšení příspěvku na tvorbu 

Sociálního fondu a jak se ono navýšení projevilo. Ing. Schmidtová informovala, že přestože je Sociální 

fond v tuto chvíli více čerpán, než je naplňován, zůstatek je vysoký, a proto se zatím neplánují žádné 

úpravy. Navíc zvýší-li se mzdy v důsledku úpravy mzdového předpisu, zvýší se i příspěvek do 

Sociálního fondu. 

V sekci „Jiné provozní náklady“ kol. dr. Eichlerová reagovala na dvě položky nákladů na soudní spory 

a poprosila o poskytnutí detailní informace. Mgr. Sojka informoval o jednom sporu u NSS ČR týkajícím 

se zveřejnění rozhodnutí o ukončení studia na úřední desce, kde náklady zahrnovaly zastupování 

advokátem a soudní poplatky. Druhý spor se chystá s ÚOOÚ ohledně zamítané žádosti o poskytnutí 

informací podle z. č. 106/1999 Sb. Mgr. Sojka dále informoval o možném třetím sporu. 

Žádné další dotazy k Pololetní zprávě o hospodaření 2021 nezazněly. Kol. dr. Eichlerové se dále 

zeptala na průběh inventur, Ing. Schmidtová, pí. Fialová a Bc. Zichová zodpověděly detaily k jejich 

průběhu a Bc. Hájek informoval o použití QR kódů. 

Usnesení č. 6/1: 

EK AS PF UK projednala Pololetní zprávu o hospodaření za rok 2021 a doporučuje ji AS PF UK 

ke schválení. 

(6 pro, 0 proti, 0 zdržel se) 

 

2. Projednání změn rozpočtu 2021 

Úvodního slova se ujal Bc. Hájek. Vysvětlil, že navrhované položky je nutné v budoucí době 

zrealizovat, a díky dobrému hospodaření je možné a vhodné tak učinit v tomto roce. Dále vysvětlil, že 

všechny uvedené částky jsou pouze maximální odhady, celková částka 5.068.853 Kč je tedy pouze 

jakýsi strop.  

Kol. dr. Eichlerová se zeptala, zda při realizaci všech těchto projektů zbyde v rozpočtu dost prostředků 

na diskutovanou změnu v souvislosti s dříve účinným novým mzdovým předpisem. Bc. Hájek uvedl, 
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že by byl rád, kdyby došlo k ponížení výdajů provozního oddělení o cca 1,5 mil. Kč. Ing. Schmidtová 

uvedla, že ke mzdám zatím nemá zpracovanou prognózu, ale oproti loňskému roku je v prostředcích o 

4.000 tis. Kč více, což by mělo být dostatečné jak k pokrytí realizace navrhovaných položek, tak pro 

potřeby případného zvýšení mezd. 

Kol. dr. Eichlerová otevřela diskuzi k tomuto bodu. Kol. dr. Sedláček upozornil na chybu v tabulce a 

na to, že částky v tabulce jsou pouze maxima a realita bude pravděpodobně jiná, proto není třeba se 

obávat o mzdy. Bc. Hájek slova kol. dr. Sedláčka potvrdil. Ing. Schmidtová vysvětlila, že v případě 

velmi dobrého hospodářského výsledku se dá část nespotřebovaných prostředků převést do Fondu 

provozních prostředků. V tuto chvíli je v tomto fondu ale už více než 6.219tis. Kč na případné opravy 

v příštích letech. Doc. Antoš doplnil kontext k politice RUK a MŠMT, a vlivu velkých fondů na 

rozdělování státního rozpočtu. Bc. Hájek doplnil, že jedná o „zlatou střední cestu“ – fakulta má velmi 

dobré hospodaření a nemůže vše schovat do fondů, proto je vhodné něco zrealizovat. 

Následně se diskuze přesunula k jednotlivým navrhovaným položkám, kde se kol. dr. Eichlerová tázala 

na sezení na chodbách fakulty a na jejich nedostatek, resp. zabezpečení před poškozením. Pí. Fialová 

vysvětlila, že při prvním útoku bylo rozřezáno 100 křesílek, po vrácení na chodby pak dalších 50 

křesílek. V tuto chvíli jsou všechna křesílka stažena, neboť není možné nijak zabránit dalšímu útoku. 

Bc. Hájek doplnil, že se čeká i na nového děkana, neboť všichni kandidáti představili vize ohledně 

vnitřních prostor, zahrnující právě i sezení. Kol. Ordeltová se ptala, zda má fakulta volná i jiná sezení 

než ta současně na chodbách, protože studenti pociťují jejich nedostatek a mnohdy sedí na zemi, což 

obecně, ale především teď v zimních měsících není vhodné. Pí. Fialová informovala, že všechny 

dřevěné lavice jsou k dispozici, a jiná sezení fakulta bohužel nemá. 

Kol. dr. Žákovskou zaujala otázka likvidace vyřazeného nábytku a ptala se na ten vyřazený 

z rekonstruovaných kanceláří. Pí. Fialová vysvětlila, že nábytek z vyřazených kanceláří je velmi starý 

a ve špatném stavu, proto byl v kontejnerech odvozen na sběrný dvůr. Historicky se ale například 

věnovaly staré židle letnímu kinu, které se přihlásilo na výzvu zdarma za odvoz. Kol. dr. Žákovská 

dále poprosila o detaily k položce „inteligentní řízení budovy“, kde Bc. Hájek vysvětlil, že se jedná o 

propojené řízení kotelny, energií a dalších provozních nástrojů budovy. 

Kol. dr. Sedláček se zeptal na vánoční stromky a časový horizont terénních úprav (pařezy, zemina). Pí. 

Fialová uvedla, že mimo dva umělé stromky, které jsou každoročně u vstupu do budovy, by ráda 

pořídila další dva umělé stromky do atria, aby bylo trochu slavnostnější. K terénním úpravám uvedla, 

že realizace již na podzim je nutná především kvůli plánovanému projektu plošiny z nábřeží, který 

zasahuje právě i do trávníku před fakultou. Dále doplnila, že uschlé túje před fakultou byly odstraněny, 

ale pařezy bude třeba odstranit bagrem. Kol. dr. Eichlerová pokračovala v otázce prostranství před 

fakultou a ptala se, zda byla zrealizovaná studie, o které se historicky mluvilo. Pí. Fialová informovala, 

že právě kvůli plošině zatím studie neexistuje, protože se prostor značně změní. V budoucnu nicméně 

by tak chtěla učinit. 

Kol. Ordeltová se u položky káva, cukr, čaj ptala, zda se jedná o doplnění zásob vzhledem k současné 

akci „Čaj v bazénu“. Pí. Fialová potvrdila, že částečně ano, ale položka zahrnuje např. i o zásoby na 

děkanát. Kol. Ordeltová se dále ptala na odhad spotřeby zmiňované akce. Pí. Fialová uvedla, že za den 

se spotřebuje okolo 600 čajů, kelímků a sladidel, a celková částka za dosavadní provoz akce se pohybuje 

okolo 15tis. Kč. 

Dotaz kol. dr. Eichlerová se na položku autorských práv v oddělení Knihovna, zodpověděla vedoucí 

knihovny Mgr. Kovářová. Na výstavní panely v knihovně by ráda dala portréty děkanů, ale ukázalo se, 



Stránka 4 z 5 

 

že portréty děkanů z dob 1. republiky z ateliéru Langhans možná stále nepatří mezi volná díla. Situací 

se teď zabývá Ústav autorských práv. Uvedená částka možná nebude nutná. 

V oddělení komunikace se kol. dr. Eichlerová ptala na zapojení fakulty do financování knihy 

Paragrafika J. Slívy a zda již proběhlo její představení. Vedoucí oddělení Mgr. Tichá uvedla, že kniha 

je už vytištěná, a že část výtisků se rozdělí mezi děkanát a oddělení komunikací pro reprezentační účely. 

Vysvětlila, že představení knihy ještě neproběhlo, ale proběhne po domluvě s děkanem, zatím to však 

nebylo na programu, takže domluvený počet výtisků teprve bude fakultě doručen. 

V položkách oddělení informačních technologií se kol. dr. Eichlerová ptala na položku telefonů, kde 

vedoucí OIT Ing. Potěšil vysvětlil, že 150 telefonů je už zastaralých (starších než 10 let) a v blízké 

budoucnosti bude nutné je vyměnit. Protože má OIT v současnosti k dispozici jen 30 telefonů, chce 

nakoupit dalších 80 dopředu, a postupně zastaralé telefony nahrazovat. 

U položek Sekretariátu se kol. dr. Žákovská ptala na překlady předpisů do angličtiny, Bc. Hrubešová 

vysvětlila, že ve spolupráci s katedrou jazyků se překládají pro Erasmus studenty opatření děkana a 

studijní předpisy. 

U Katedry TV doplnil Bc. Hájek kontext žádosti a kol. dr. Eichlerová poprosila o podrobnější doplnění 

položek. 

Usnesení č. 6/2: 

EK AS PF UK projednala Položkový rozpočet pro rok 2021 a nemá vůči němu námitek, ale 

doporučuje, aby celková částka i s promítnutím mzdových nákladů nepřerostla 5.068.853 Kč.  

(6 pro, 0 proti, 0 zdržel) 

 

 

3. Roční výkaz mezd pro MŠMT 

 

Bc. Hájek vysvětlil, že pokladem jsou statistické údaje odevzdávané MŠMT. Tento materiál je nejen 

jako celkový souhrn mezd, ale v jednotlivých částech je očištěn  od projektů Dále vysvětlil, že se v tuto 

chvíli snaží pracovat se mzdovým systémem, aby na další zasedání byly k dispozici detailnější 

informace.  Kol. dr. Eichlerová, Bc. Hájek a Bc. Zichová dále diskutovali o systému mzdových 

nákladů,  podobě a přehlednosti tabulky, aby byla srozumitelná pro příští zasedání. 

 

 

4. Různé 

V bodu různé nezazněly žádné podněty. 

 

Kol. dr. Eichlerová poděkovala všem přítomným za účast a podnětnou diskuzi. Připomněla, že 7. 

zasedání EK AS PF UK se koná v 1. prosince od 10:00 hodin.  

 

 

 

Zapsala:  Ordeltová 
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Schválila:  Eichlerová 

 


